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Het valt de SP-fractie op dat er in veel wijken in Roosendaal overlast wordt ervaren van
zwerfuuil. Blikjes en plastic flesjes zijn daarbij vaak boosdoener nummer één. Een schone
leefomgeving helpt mee aan het realiseren van een fijne leefomgeving. ln de strijd om
Roosendaalzwerfuuil-vrij te maken heeft de SP-fractie de volgende vragen aan de
portefeuillehouder.

1) Bent u het met de SP-fractie eens dat zwerfuuil in de openbare ruimte niet alleen slecht is
voor het milieu, maar ook zijn negatieve impact heeft op het woongenot van mensen? Zo ja,
wat wordt er reeds vanuit de gemeente gedaan om a¡rerfuuil in de openbare ruimte te
voorkomen? Zo nee, waarom niet?

2) Zou het opruimen, dan wel het voorkomen, van aruerfafual volgens u bevorderd kunnen
worden door bijvoorbeeld statiegeld in te voeren op de meest voorkomende stukken afual,
te weten: blikjes en plastic flesjes? Zo ja, is een dergelijke statiegeld regeling lokaal in te
voeren en bent u daartoe bereid? Zo nee, waarom niet? Kunt u bij de beantwoording van
deze vraag ook ingaan op de proef in Apeldoorn, waar al gewerkt wordt met een beloning
vanuit de gemeente wanneer zwerfuuilwordt ingeleverd?1

3) Bent u bereid landelijk bij de verantwoordehlk Minister aandacht te vragen voor het
probleem van anverfuuil en daarbij ook een pleidooite houden voor het landelijk introduceren
van statiegeld op de meest voorkomende stukken zwerfuuil? Zo ja, op welke termijn kunnen
wij als Raad hierop actie van u venuachten? Zo nee, waarom niet?

4) Bent u het met de SP-fractie eens, dat niet alleen consumenten, maar zeker ook de
aanbieders van de producten die later tot anverfuuil venvorden een rol hebben in het schoon
houden van de wijkistad? Zo nee, waarom niet?

5) Zin er convenanten afgesloten tussen de gemeente Roosendaal en ondernemers, bv.
wijkcentra en supermarkten, waarin verplichtingen zijn opgenomen aangaande het opruimen
van zwerfuull? Zoja, kunt een overzicht geven van de bestaande convenanten en daarbij
aangeven in wat voor straal onderneme(s) verplicht is/zijn om zwerfafual op te ruimen?

'Aei nt nleveren-zwerfvu



Zo nee, waarom niet en bent u bereid alsnog op korte termijn zulke convenanten op te
stellen met bijvoorbeeld alle wijkcentra en supermarkten?

6) Jong geleerd is oud gedaan. ln hoeverre ziet u een rol voor scholen, zowel basis- maar
vooral middelbare scholen, in de strijd tegen zwerfvuil?

7) Worden scholen reeds actief betrokken bij het opruimen en voorkomen van zwertvuil? Zo
ja, op welke manier? Zo nee, waarom niet en bent u bereid hier op korte termijn alsnog
afspraken over te maken met de diverse schoolbesturen?

Namens de Roosendaalse SP-factie,

Mike van Heumen
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Beantwoording:

Ja, ik ben het met u eens dat het zwerfafval in de openbare ruimte aanpak behoeft. Wij
hanteren als gemeente daarom onder meer de volgende maatregelen:
- Er wordt dagelijks zwerfvuil venruijderd door de cleanteams, buitenploegen en

kantonniers.
- Er wordt geveegd op beeldkwaliteit B.
- We hebben twee handhavers in dienst die zich met name inzetten op illegale bijzet bij

containers, zwerfafval en illegale d umpingen.
- Er staan ruim 1 100 afvalbakken in de openbare ruimte.
- De afvalbakken in de winkelcentra worden ook in het weekend geleegd om te

voorkomen dat er a¡'tertafval ontstaat.
- Wij hebben in wijken en dorpen contacten met vrijwillige 'schooncoaches'die zich

samen met de gemeente en vele vrijwillige 'supporters van schoon' inzetten voor
allerlei (opschoon)acties.

- Scholen en verenigingen worden (vaak samen met een schooncoach uit de wijk of het
dorp) benaderd om zich in te spannen voor het schoonhouden van de omgeving.

- Er zijn ook buurtpreventieteams die hun werkzaamheden hebben uitgebreid met het
prikken van zwertafval als er een buurtpreventieronde gelopen wordt.

- Wij hebben met Saver op enkele middelbare scholen GreenUps geplaatst. Dit zijn
apparaten waar jongeren drinkverpakkingen in kunnen leveren tegen een vergoeding.

- De gemeente Roosendaal heeft zich aangesloten bij het landelijke project'Schoon
Belonen'. Scholen en verenigingen die zich hebben ingeschreven krijgen een 240 liter
container die ze kunnen vullen met drinkverpakkingen (blikjes, plastic flesjes,
kartonverpakkingen). Voor iedere volle container krijgen ze een vergoeding van € 2.
Daarnaast houden deelnemende scholen en verenigingen ook schoonmaakacties.

- We stellen gastlessen over zwerfafval ter beschikking aan basisscholen.
- We bieden het project "Afvalturiers" aan basisscholen aan van het Milieu Educatief

Centrum. Dit project richt zich op de bovenbouw van het basisondenruijs.
- Samen met Saver bieden we de educatieve grondstoffenbus aan. Dit is een

omgebouwde SRV-wagen waar op een speelse manier uitleg gegeven wordt omtrent
afval en zwerfafval.

- Jaarlijks werken we samen met vele vrijwilligers en 'supporters van schoon' aan de
landelijke Opruimdag en de landelijke Keep it Clean Day. Op de Keep it Clean Day
van 15 september jl. zijn ruim 1 .200 vrijwilligers, leerlingen en supporters van schoon
in de openbare ruimte zwerfvuil gaan prikken.

2. Ja. Een flink deel van het zwerfafval kan worden voorkomen door de invoering van
statiegeld. Het is echter zeer kostbaar om dit als gemeente alleen te financieren. De
kosten hiervoor dienen gedragen te worden door de verpakkende industrie, niet door de
burgers van onze gemeente. De venruachting is dat hier over op korte termijn landelijk
een besluit over zal worden genomen.
ln Nederland zijn diverse projecten om zwerfafval terug te dringen. Bij het project in
Apeldoorn wordt €0,05 uitgekeerd per flesje/blikje aan de deelnemende verenigingen.
Ook in Apeldoorn is er geen sprake van echt statiegeld, want een gewone inwoner krijgt
geen geld voor een ingeleverd flesje. ln de gemeente Roosendaal zijn we aangemeld
voor het project'Schoon Belonen', zoals ook bij antwoord 1 is uitgelegd. Een school of
vereniging krijgt dan €2,- per volle container.

3. Wethouder Theunis heeft in eerdere overleggen hiervoor al gepleit. Het landelijke besluit
hierover is waar we nu op wachten.

4. Aanbieders van producten hebben zeker een rol in het beperken van zwerfafval. Helaas
zijn de mogelijkheden om dit af te dwingen beperkt. Wel is er de 25 meter regel.
Ondernemers worden hier actief op aangesproken. De 25 meter regel houdt in dat
ondernemers zo vaak als nodig z¡tertafval (etenswaren, verpakkingen of andere



materialen) in een straal van 25 meter vanaf de voordeur van hun zaak moeten
veruvijderen.

5. Er is een convenant afgesloten met winkelcentrum Dijkcentrum. Verder is er een
getekende afspraak met Mc Donalds Roosendaal waarin staat dat zij het zwerfafval in
een straat van 250 meter rondom hun vestiging verwijderen. Tevens is er geprobeerd een
convenant te sluiten met winkelcentrum Lindenburg. Dit is helaas niet gelukt omdat de
ondernemers het niet eens konden worden. Komend jaar wordt wederom gekeken of er
een winkelcentrum is waar we tot een dergelijk convenant zouden kunnen komen.
De landelijke 25 meter regel is overigens altijd geldig.

6. Zij hebben een grote rol. De gemeente stimuleert de scholen zoals ook bij antwoord 1

staat aangegeven. Het is echter een keus van het schoolbestuur of er daadwerkelijk
gebruik wordt gemaakt van het aanbod.

7. Ja. Elk jaar worden de scholen aangeschreven met het verzoek deel te nemen aan de
Landelijke Opruimdag en de Keep it Clean day. Dit zijn landelijk georganiseerde
opruimdagen. Tevens zijn alle scholen verzocht om deel te nemen aan het project
Schoon Belonen. Hiervoor zijn ook gesprekken geweest met het KPO en OBO. Veel
scholen waren enthousiast en gaan deelnemen aan dit project.

Saskia Schenk-Dekkers
Wethouder Openbare Ruimte


